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Rotterdam, 17 december 2013. 
     

Onderwerp: 

Beantwoording van de schriftelijke vragen van het raadslid J. Bokhove (GroenLinks) over 
gemeentelijke voedselverspilling. 
 

 
Aan de Gemeenteraad. 
 
Op 3 december 2013 stelde het raadslid J. Bokhove (GroenLinks) ons schriftelijke 
vragen over gemeentelijke voedselverspilling. 
 
Inleidend wordt gesteld: 
“Op het stadhuis en in andere gemeentelijke gebouwen worden dagelijks broodjes en 
andere dagverse producten weggegooid, terwijl elders in de stad mensen geen gezond eten 
op tafel kunnen zetten. GroenLinks wil een einde maken aan deze voedselverspilling. 
 
Stichting Isaak & de Schittering schenkt vanuit haar Voedselcentrum aan de Vinkenbaan 73 
dagelijks brood en verse groenten aan iedereen die hulp nodig heeft. Ook is daar kleding te 
koop voor één euro per stuk. De stichting stelt geen inkomenseisen. 
 
Elke dag komen ongeveer 300 tot 400 mensen een tas met verse producten ophalen. Het 
gaat om producten die anders worden weggegooid. De stichting heeft een busje met een 
ingebouwde koeling om vers voedsel op te halen bij telers, groothandels, supermarkten en 
hotelkeukens. Volgens oprichtster Tresi Barros neemt de armoede en de vraag naar gratis 
gezond voedsel dagelijks toe. De stichting wil daarom graag overgebleven dagvers voedsel 
bij gemeentelijke gebouwen ophalen.” 
 
Hieronder volgen de vragen en onze beantwoording: 
 
Vraag1:  
Draagt u net als GroenLinks een warm hart toe aan bewonersinitiatieven, zoals die 
van Tresi Barros, die armoede onder de minst bedeelden bestrijden door gezond 
voedsel te verstrekken?  
 
Antwoord:  
Zeker. Wij dragen dit bewonersinitiatief (en vele andere bewonersinitiatieven) een warm 
hart toe. 
 
Vraag 2:  
Bent u bereid om (alle) voedsel die de gemeente Rotterdam (in casus: de cateraar) 
normaal gesproken weggooit aan het einde van de dag, te laten ophalen door het 
Voedselcentrum van de Stichting Isaak & de Schittering? Zo nee, waarom niet? Zo 
ja, wilt u op korte termijn afspraken hierover maken.  
 
Antwoord:  
Voorafgaand aan iedere vergadering en ontvangst in het stadhuis wordt een bestelling 
gedaan op basis van ervaring met voorgaande ontvangsten en vergaderingen, op 
basis van het aantal te verwachten bezoekers/deelnemers en op basis van tijdstip en 
duur van de vergadering/ontvangst. Daardoor wordt overschot zo veel mogelijk 
beperkt. 
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Op het moment dat wij voedsel dat wel overblijft willen aanbieden aan het 
voedselcentrum, hebben wij te maken met de wet- en regelgeving op het gebied van 
voedselveiligheid. Voedsel dat een bewerking heeft ondergaan - zoals belegde 
broodjes en borrelhapjes - mag maximaal 2 uur buiten de koelcel blijven staan. Na die 
tijd mag het niet meer aangeboden worden voor consumptie. Doen wij dat wel en gaat 
er iets verkeerd, dan is de gemeente daar voor aansprakelijk. Een duur van 2 uur 
buiten de koeling wordt hier in 99% van de gevallen behaald. 
Het overgebleven fruit na vergaderingen wordt de volgende dag weer hergebruikt. Qua 
fruit en voorverpakt eten gooien wij zelden tot nooit iets weg. 
De mogelijkheid tot het doorgeven van voor ons “overbodig voedsel” (het is überhaupt 
niet uit de koeling geweest omdat er te veel was besteld of iets last minute niet 
doorgaat) kan alleen als deze producten op de juiste wijze zijn bewaard. Echter, dit 
betreft reeds gemaakte borrelhapjes in toastbakjes, welke ongeschikt zijn voor het 
voedselcentrum om uit te delen. Overigens komt deze situatie überhaupt zelden voor. 
 

Tot slot: de cateraar (Eurest) die op verschillende gemeentelijke locaties de kantine 
bemenst zou na afloop van de dag kunnen besluiten de niet verkochte producten te 
schenken aan het voedselcentrum, mits zij deze niet meer kan hergebruiken en ze niet 
over datum zijn. Echter, dit punt was niet opgenomen in de enkele maanden geleden 
afgeronde aanbesteding voor een nieuwe cateraar. Of het nieuw gekozen bedrijf 
hiertoe besluit is daarmee aan hen zelf. Wij zullen het signaal ter informatie aan hen 
afgeven. 
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